

**** IMPORTANT INFORMATION ****

FOR HYDROGRAPHIC SERVICE PROVIDERS

Advanced Notice:

Mandatory Certification Required for Public Services and Procurement Canada, RFP for Hydrographic Services and Hydrographic Services Supply Arrangement (HSSA)

As part of its ongoing efforts to ensure delivery of high-quality hydrographic data in Canadian waters and to support the competitiveness of the Canadian hydrographic sector internationally, the Canadian Hydrographic Service (CHS) will be requesting Public Services and Procurement Canada (PSPC) to enforce a mandatory certification requirement for Requests for Proposal (RFP) for hydrographic services and as part of the renewal of the Hydrographic Survey Supply Arrangement (HSSA).

Starting in May 2026, providers of hydrographic surveying services will be required to employ and task a Hydrographer-in-Charge or Hydrographic Project Manager holding a valid Certified Hydrographer certification (CH- Level 1) issued by Canada's International Hydrographic Certification Panel (IHCP) through the [International Hydrographic Certification Scheme \(IHCS\)](#).

This notification will enable organizations to meet this requirement and align with CHS's commitment to fostering high-quality hydrographic data collection and enhancing industry capacity.

**** INFORMATION IMPORTANTE ****

POUR LES FOURNISSEURS DE SERVICES HYDROGRAPHIQUES

Avis préalable :

Certification obligatoire requise pour Services publics et Approvisionnement Canada, appel d'offres pour des services hydrographiques et une entente d'approvisionnement en services hydrographiques (EAS)

Dans le cadre de ses efforts continus visant à garantir la fourniture de données hydrographiques de haute qualité dans les eaux canadiennes et à soutenir la compétitivité du secteur hydrographique canadien à l'échelle internationale, le Service hydrographique du Canada (SHC) demandera à Services publics et Approvisionnement Canada (SPAC) d'imposer une exigence de certification obligatoire pour les demandes de propositions (DP) relatives aux services hydrographiques et dans le cadre du renouvellement de l'Entente sur l'approvisionnement en levés hydrographiques (HSSA).

À compter de mai 2026, les fournisseurs de services de levés hydrographiques seront tenus d'employer et de charger un hydrographe responsable ou un gestionnaire de projet hydrographique titulaire d'une certification d'hydrographe certifié (niveau 1) valide délivrée par le Comité international de certification hydrographique (CICH) du Canada dans le cadre du Système international de certification hydrographique (SICH).

Cette notification permettra aux organisations de se conformer à cette exigence et de s'aligner sur l'engagement du SHC à favoriser la collecte de données hydrographiques de haute qualité et à renforcer les capacités de l'industrie.